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ZAPIS STENOGRAFICZNY 

Wspólne posiedzenie 
Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi (89.) 

oraz Komisji Ustawodawczejj (238.) 
w dniu 28 stycznia 2014 r.



Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Pierwsze czytanie projektu uchwały w sprawie wniesienia do Sejmu poprawki do 
projektu ustawy o zmianie ustawy o ochronie roślin (druk senacki nr 536).



(Początek posiedzenia o godzinie 18 minut 01)

(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący Komisji 
Rolnictwa i Rozwoju Wsi Jerzy Chróścikowski)

Przewodniczący Jerzy Chróścikowski:
…Wspólnie z panem przewodniczącym Komisji 

Ustawodawczej.
(Senator Piotr Zientarski: Tak jest.)
Dzisiejsze wspólne posiedzenie będzie obejmować 

jeden punkt. Jest to pierwsze czytanie projektu uchwa-
ły w sprawie wniesienia do Sejmu poprawki do projektu 
ustawy o zmianie ustawy o ochronie roślin; druk senacki 
nr 536.

Witam pana ministra Kazimierza Plockego wraz z oso-
bami towarzyszącymi, witam państwa senatorów oraz 
przedstawicieli Biura Legislacyjnego.

Panie Ministrze… Nie wiem, czy jest pan sprawoz-
dawca…

(Wypowiedź poza mikrofonem)
Jest, tak? Jest.
(Senator Piotr Zientarski: Jest przedstawiciel…)
Jest przedstawiciel wnioskodawców. Czy przedstawiciel 

wnioskodawców chciałby pierwszy zabrać głos? Następnie 
pan minister mógłby się do tego odnieść.

(Senator Piotr Zientarski: Tak, tak.)
Proszę.

Senator Witold Gintowt-Dziewałtowski:
Króciutko.
Panowie Przewodniczący! Wysokie Komisje!
Senat w dniu 3 października wniósł projekt ustawy 

o zmianie ustawy o ochronie roślin do Sejmu. Celem pro-
jektu ustawy jest umożliwienie wprowadzania na teryto-
rium Polski roślin, które nie podlegają granicznej kontroli 
fitosanitarnej, w innych miejscach niż punkty wwozu. 
Inicjatywa została wniesiona do Izby sejmowej i zgodnie 
z praktyką stosowaną w Sejmie w takich sytuacjach skie-
rowana do Komisji Ustawodawczej w celu stwierdzenia 
zgodności z ustawą zasadniczą i z prawem międzynaro-
dowym, prawem unijnym. Opinia, którą Biuro Analiz 
Sejmowych przesłało do komisji sejmowej, wskazywała 
na to, że są wątpliwości dotyczące sformułowania wa-
runków przeprowadzania kontroli sanitarnej w pewnych 
wyjątkowych przypadkach. Zgodnie z opinią, która została 
przygotowana przez BAS, przygotowaliśmy, zresztą we 

współpracy z Biurem Legislacyjnym, projekt poprawki… 
Chodzi o to, że należałoby wprowadzić do projektu ustawy 
poprawkę zmierzającą do objęcia zakazem wwozu przez 
wyznaczone punkty roślin, jeśli nie można ustalić ich toż-
samości, miejsca pochodzenia lub gdy istnieje podejrze-
nie, że są porażone przez organizmy kwarantannowe albo 
organizmy szkodliwe, i istnieje zagrożenie spowodowania 
przez importera strat gospodarczych wskutek wprowa-
dzenia tych organizmów na rynek i rozprzestrzeniania się 
ich na terenie państwa i ewentualnie Unii Europejskiej. 
Ta poprawka realizuje oczekiwanie sformułowane przez 
Biuro Analiz Sejmowych.

Z tego, co wiem, wynika, że w odniesieniu do tej po-
prawki i do tekstu projektu ustawy otrzymaliśmy opinię 
Ministerstwa Spraw Zagranicznych, w której jednoznacz-
nie stwierdza się, że projekt ustawy po wprowadzeniu po-
prawki nie będzie sprzeczny z prawem Unii Europejskiej. 
Tym samym usunęliśmy podstawowe wątpliwości, które 
utrudniały rozpoczęcie procesu legislacyjnego w Sejmie 
Rzeczypospolitej. I to jest chyba wszystko, jeśli cho-
dzi o sprawę, z jaką zwracam się do Wysokiej Komisji. 
Dziękuję.

Przewodniczący Jerzy Chróścikowski:
Dziękuję panu senatorowi sprawozdawcy i proszę o opi-

nię pana ministra.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi 
Kazimierz Plocke:
Dziękuję, Panie Przewodniczący.
Wysokie Komisje!
Chcę powiedzieć, że zaproponowana w projekcie 

ustawy o zmianie ustawy o ochronie roślin nowelizacja 
przepisów dotyczących zasad wprowadzania na terytorium 
Rzeczypospolitej Polskiej roślin i towarów pochodzenia 
roślinnego z państw trzecich jest jak najbardziej słuszna, 
w związku z czym rząd opiniuje ten projekt pozytywnie. 
Proponowane rozwiązania są zbieżne z przyjętymi przez 
Radę Ministrów dnia 23 kwietnia ubiegłego roku założeń 
do projektu ustawy o ułatwianiu warunków wykonywania 
działalności gospodarczej. Po przeprowadzeniu analizy 
sytuacji i tekstu ustawy widzimy, że poprawka umożliwi 
wprowadzanie na terytorium Polski produktów pochodze-
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były rozbieżne stanowiska. Minister rolnictwa, jak się zda-
je, uważał, że to jest zgodne z dyrektywą, podobnie uważał 
minister transportu, jednak minister spraw zagranicznych 
miał co do tego wątpliwości. Ostatecznie Senat uznał, że 
ta ustawa jest zgodna z prawem wspólnotowym.

Przewodniczący Jerzy Chróścikowski:
Czyli ten problem był już dyskutowany u nas, w Senacie, 

i rozstrzygnięcie…
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Czy są jakieś pytania?
(Senator Piotr Zientarski: Chyba nawet były pisane 

opinie…)
Nie ma więcej pytań, w związku z czym, jak rozumiem, 

możemy głosować za przyjęciem…
(Senator Piotr Zientarski: No, chyba że pan minister 

chciałby się wypowiedzieć w tej sprawie.)
Pan minister już się wypowiedział.
(Senator Piotr Zientarski: A, już się wypowiedział.)
Tak jest.
(Senator Piotr Zientarski: Dobrze…)
Skoro nie ma więcej uwag, to… Jest wniosek wspólny, 

obu komisji, o przyjęcie…
(Senator Piotr Zientarski: Tak jest.)
Kto jest za? (9)
(Senator Piotr Zientarski: A pan przewodniczący 

nie…)
Kto jest przeciw? (1)
Kto się wstrzymał? (4)
Dziękuję.
Projekt został przyjęty przez obie komisje.
Sprawozdawcą, jak rozumiem, będzie pan senator… 

będzie dotychczasowy sprawozdawca, Witold Gintowt-
Dziewałtowski.

W związku z tym, że wyczerpaliśmy porządek obrad, 
zamykam, wspólnie z panem przewodniczącym Komisji 
Ustawodawczej, posiedzenie obu komisji. Dziękuję bardzo.

nia roślinnego niepodlegających kontroli fitosanitarnej 
przez wszystkie punkty wwozu. A więc jest to ułatwienie, 
uproszczenie dla przedsiębiorców. W związku z tym rząd 
wstępnie opiniuje projekt ustawy pozytywnie. Dziękuję.

Przewodniczący Jerzy Chróścikowski:
Dziękuję.
Czy Biuro Legislacyjne ma jakieś uwagi?

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Maciej Telec:
Nie. Ja tylko wyjaśnię, że autopoprawka jest konse-

kwencją art. 119 konstytucji, który stanowi, że prawo 
do wnoszenia poprawek do ustawy wniesionej do Sejmu 
mają również wnioskodawcy. A w tym przypadku wnio-
skodawcą jest Senat. W związku z tym Senat in corpore 
podejmuje odpowiednią uchwałę i wnosi taką poprawkę. 
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Jerzy Chróścikowski:
Jeśli chodzi o sprawy legislacyjne, to żadnych uwag 

nie ma, tak? Dziękuję.
Mam tylko jedno pytanie. Czy Biuro Legislacyjne pa-

mięta, czy ta debata, która odbyła się… Czy ten problem 
był poruszany w trakcie wcześniejszych posiedzeń naszej 
komisji? Czy podczas dyskusji brany był pod uwagę ten 
element, który dzisiaj zmieniamy?

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Maciej Telec:
Ja nie uczestniczyłem w poprzednich posiedzeniach ko-

misji, ale, jeśli dobrze pamiętam, chyba rzeczywiście pod-
noszony był problem zgodności z dyrektywą. I w tej kwestii 

 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie18 minut 08)
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